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Úvodné video:  
https://www.youtube.com/watch?v=POMXmm3s5Us 

 
 
 

1. Úvodom 
 

 V apríli roku 2012 sa internetom prehnalo video s názvom Prorocký sen, ktoré vyvolalo 

v kresťanských kruhoch veľké nadšenie spojené s volaním, že tento sen „nás burcuje ku 

osobnému prebudeniu a vášnivému hľadaniu osobného vzťahu s Bohom“. Či tomu tak 

skutočne bolo a tento sen splnil ohlasované, nechám na posúdení čitateľa. Prosím každého, 

prv ako sa posunie ďalej v tejto práci, aby si dal tú námahu a vypočul si celý sen v pôvodnom 

znení v kontexte (úvodné video), keďže budem z neho citovať skutočne len potrebné 

pasáže, ktorých sa chcem dotknúť, aby sa neskôr vyhlo neopodstatneným obvineniam 

z vytrhávania slov z kontextu. Myslím, že mnohí z nás sa s týmto videom a posolstvom, ktoré 

nesie, stretli už dávnejšie. “Boom“, ktorý nastal okolo tohto posolstva už dávno utíchol a ja 

vnímam Božie povolanie, že je nutná potreba toto posolstvo opäť vyniesť na svetlo a znovu 

sa na neho bližšie pozrieť, ale tento krát z opačnej perspektívy predošlého pohľadu. Som si 

vedomý toho, že sa jedná o štyri roky starú záležitosť, a pre niekoho bude táto práca 

bezvýznamná pri pohľade na ten časový odstup. Každopádne stále platí varovanie Písma: 

„Málo kvasu nakvasuje celé cesto.“ (Gal 5:9), a nezáleží na tom, ako je ten kvas starý. 

 V tejto práci, Vám chcem predložiť svoje pochopenie Písma v celej jeho celistvosti čo sa 

daného snu týka, a nie len signálov, ktoré sú a boli prítomné v blízkej minulosti a prítomnosti. 

Mojím cieľom nie je odsúdenie kohokoľvek z tých, ktorí s najlepšími úmyslami šírili 

a podporovali toto posolstvo, ale náprava a navrátenie sa ku biblickým hraniciam, ktoré 

Písmo jasne vymedzuje, a ktoré toto posolstvo, podľa môjho názoru prekračuje. Milovaní, 

sme povolaní proroctvami nepohŕdať a všetko skúmať. 

 

 „Ducha neuhášajte. Proroctvami nepohŕdajte. Všetko zkúšajte, dobré podržte. Každého 

druhu zlého sa chráňte.“ (1Tes 5:19-22). 

  

 

 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=POMXmm3s5Us
https://www.youtube.com/watch?v=POMXmm3s5Us
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2. Na začiatok 

 

 Úprimne verím, že Boh aj dnes prehovára skrze sny ku svojim služobníkom a zjavuje im tak 

Svoju dokonalú vôľu. Ale pevne stojím na tom, že ostáva verný aj naďalej, svojmu 

pravdivému Slovu (Biblii). Ak by Boh čokoľvek a komukoľvek zjavil podľa Svojho svätého 

rozhodnutia, na strane jednej to bude obhájiteľné Písmom samotným a na strane druhej, by 

to Písmo samo nemalo vyvracať. Verím, že je v očiach Božích ohavnosťou, ak mu kladieme 

do Jeho úst slová, ktoré nikdy nepovedal a prezentujeme ich ako Jeho vlastné. Ako toho 

docieliť? Stačí si ich trochu ohnúť podľa vlastného (i keď častokrát úprimného a dobre 

mieneného) pochopenia, aby bez problémov zapadli do našej vlastnej skladačky. Áno, som 

si plne vedomý toho, že to, čo sen opisuje sa aj skutočne deje v dnešnej dobe po celej tvári 

zeme, ale nemá to poväčšine nič spoločné s prorockým slovom, ktoré nám má aspoň z časti 

odkryť veci budúce. „Lebo z čiastky známe a z čiastky prorokujeme.“ (1Kor 13:9). 

 

3. “Prorocký“ sen ? 
 

 Sen samotný sem celý písať nebudem, keďže dúfam, že ste si vypočuli celé úvodné video, 

ako som Vás o to prosil na začiatku tejto práce. Pre Vašu prípadnú potrebu, sa prosím vráťte 

ku kritickým miestam, ktoré citujem a vypočujte si ich v kontexte, v akom sú nám 

prezentované. Budem postupne prechádzať od jedného výkladu k druhému. To znamená, že 

začnem ako prvým, audio výkladom sna, ktorý sa sám prehlasuje, za Bohom daný 

(podávaný nám priamou rečou Božou). Následne Vám poskytnem svoje pochopenie 

rovnakej pasáže v kontexte celého Písma, a nechám na Vás, aby ste to všetko rozsúdili 

s pomocou Ducha Svätého a s čistým svedomím pred Bohom, a utvorili si na to zdravý 

biblický pohľad, podľa vlastného svedomia. V tejto časti práce budem postupovať 

nasledovne: prvú budem citovať pasáž Písma (v červenej farbe), a hneď za ňou bude 

nasledovať autorov výklad, ktorý bude začínať vždy písmenom V (v modrej farbe). Ostatné 

citácie v tejto práci, budú rovnako farebne označené.  
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4. Prvá pečať – biely kôň 
 

 „A videl som, keď otvoril Baránok jednu zo siedmich pečatí, a počul som jednu zo štyroch 

živých bytostí, ktorá hovorila jako hlasom hromu: Poď a vidz! A videl som a hľa, biely kôň, a 

ten, ktorý sedel na ňom, mal lučište, a dala sa mu koruna, a vyšiel víťaziac, aj aby zvíťazil.“ 

(Zj 6:1-2) 

 

 V: Boh mi začal hovoriť, „Toto čo ty teraz si to videl, že toto je tu na zemi...“ Tak hovorím, 

„Bože, tak mi to vysvetli, ako to tu je!“, Tak mi Boh hovorí, „Ten prvý biely kôň, to je duch 

súťaživosti. Nastúpil duch súťaživosti.“, hovorí mi. „Ty rád pozeráš futbal. Pozri sa ako hrajú 

tímy. Každý hrá tak, že za každú cenu chcú zvíťaziť.“ Potom mi Boh hovorí, „Jak sa ešte 

prejavuje ten duch? Pozri sa, všelijaké súťaže, reality show robia, všade len súťaž, či v TV, či 

v práci.“, hovorí mi Boh. „Pozri sa, u Vás na Slovensku boli voľby. Za akú cenu strany, ktoré 

bojovali aby vyhrali, aby nabrali percentá, za cenu aby jeden druhého oklamali a všelijaké 

špiny vyťahovali.“ Potom mi Boh hovorí, „Ako sa ešte ten duch súťaživosti prejavuje na 

druhých ľuďoch? Prejavuje sa tak, že mnohí ľudia majú nejaký špeciálny účes, alebo 

špeciálne tetovanie, alebo špeciálny piercing, a tým pádom sa cítia medzi svojimi 

kamarátmi, že oni sú víťazi, lebo oni sú nejakí jedineční. A takto sa prejavuje duch 

súťaživosti.“ A vlastne som porozumel potom, že Boh mi hovoril po čase, že je to duch 

Antikrista, ktorý vstúpil na túto zem. Narodil sa, alebo vstúpil do nejakej funkcie. V druhom 

verši v Zjavení je napísané, že mal lučište. Vtedy mi Boh hovoril, že „keď má lučište, ten zlý 

môže strieľať šípy, ale kto má osobný vzťah s Bohom, má dobrý štít a toho netrafia.“  

 

 Svoje pochopenie Písma budem uvádzať v pečatiach, a nie v koňoch, aby to bolo od seba 

ľahko a rýchlo rozlíšiteľné.  

      4.1 Prvá pečať – výklad 
 

 Biely kôň je jednoznačne Antikrist - bezbožník sám, a nie „duch súťaživosti“ alebo „duch 

Antikrista“. Nemyslím si, že sa tu mieni, že sa narodil, alebo že vstúpil do nejakej funkcie, ale 

to, že sa ukázal viditeľne svetu, presne tak, ako o tom píše 2Tes 2:8. Logicky ani nemôže 

začínať vtedy pôsobiť duch antikrista, keďže on už predsa pôsobí stáročia, ako nám Písmo 

o tom podáva svedectvo: 
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„a každý duch, ktorý nevyznáva Ježiša Krista, prišlého v tele, nie je z Boha, a to je ten duch 

antikristov, o ktorom duchu ste počuli, že prijde, a je už aj teraz na svete.“ (1Jan 4:3). 

 

 Je zrejmé, že pravdu nemôžu mať dve rozdielne osoby zároveň, keď si jasne protirečia. Ako 

je možné, že duch antikrista prišiel na svet len pred niekoľkými desiatkami rokov, keď Písmo 

vraví opak? V sne sa tvrdí, že futbal bola voľakedy príjemná a zábavná hra, až do času, kedy 

nastúpil duch súťaživosti, ktorý je vlastne duchom antikrista. Veď apoštol Ján nám zanechal 

tento odkaz skoro pred vyše 1800 rokmi, a vtedy sa futbal isto nehrával, nehovoriac o reality 

show a výstredných účesoch.  

 Verím, že rozumiete, čo sa Vám snažím povedať. Ako je to teda? Prišiel duch “súťaživosti“ 

(antikrista) len pred pár rokmi (podľa sna), alebo je tu už od nepamäti (podľa Písma)? 

Rovnako to môžeme vidieť už za čias Pána Ježiša a ešte omnoho ďalej (Mar 9:34, 1Sam 26, 

2Moj 5) atď.   

 Prevláda aj ten názor, že jazdec na bielom koni zo Zj 6:1-2 je Kristus sám, ale nemôže tomu 

tak byť. Kristus sedí po pravici Otcovej a nemáme žiadnu prorockú zmienku o tom, že takéto 

niečo vykoná. Odvolanie na Zj 19:11 neobstojí, keďže jedinou zhodou je tam biely kôň. 

Ale my všetci dobre vieme, že satan veľmi rád napodobňuje Boha, Jeho konanie, a taktiež 

Jeho zázraky. Nebude náhoda ani napodobovanie Kristovho príchodu, keďže vieme, že 

Antikrist sa bude vydávať za Krista. 

Luk = obraz vojny (najmä v SZ), a vieme, že Pán Ježiš je opisovaný s mečom, a nie s lukom: 

 

 „A vo svojej pravej ruke mal sedem hviezd, a z jeho úst vychádzal ostrý dvojsečný meč...“  

(Zj 1:16). 

 

 Verím, že sa tým myslí slovo, a nie skutočný meč. Nech už je to akokoľvek, o luku nemáme 

pri opise Pána Ježiša v celej Biblii ani zmienku. No v Zj 6:2, pri opise výzbroje jazdca, sa 

rovnako nenachádza zmienka o šípoch, ale iba o luku. Táto absencia šípov znamená, že 

Antikrist nezvíťazí v prvom rade hrubou silou, ale predovšetkým intrigami a rozumnosťou, 

presne tak, ako to vraví Písmo: 

 

„A na konci času ich kráľovstva, keď dokonajú tí neprávostníci, povstane tvrdý kráľ nestudatý 

a pritom chytrý, ktorý bude rozumieť záhadným veciam. A jeho sila zmocneje, ale nie 

jeho vlastnou silou, a bude hubiť na podiv, a šťastne sa mu povedie, a vykoná všetko a 

zahubí mocných i ľud svätých. Pre jeho rozum bude sa mu dariť lesť v jeho ruke...“ (Dan 

8:23-25). 
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 My vieme, že diabol na nás strieľa ohnivé šípy, ale či to bude rovnako robiť aj Antikrist skrze 

ducha súťaživosti, to ozaj pochybujem. Moje pochyby sú založené na svedectve Písma, že 

Antikrist sa zjaví až bude zo stredu odstránený ten, ktorý ho teraz zdržuje. K tomu sa 

dostaneme pri tretej pečati. 

 Koruna = obraz alebo symbol vládnutia, resp. ovládnutia; (koruna gr. – Stephanos = víťazný 

veniec, a nie koruna). To je len ďalší dôkaz, že sa skutočne jedná o Antikrista, ktorý 

nevlastní korunu Kráľa, ale iba víťazný veniec, a to tiež len na krátky čas. Treba si ešte 

uvedomiť, že každému zo štyroch jazdcov bolo niečo dané. To znamená, vplyv tretej osoby 

na udalosti a jeho povolenie (Boh). Prvé štyri pečate a ich otvorenie sú dielom Baránka 

a štyroch živých bytostí (Zj 6:1,3,5,7), na rozdiel od ďalších troch.  

 Víťazstvo = „vyšiel víťaziac, aj aby zvíťazil“, no presnejšie by sa to dalo preložiť ako porazil 

(porazil na čas - do času, nie zvíťazil úplne - cele). 

 

„A dalo sa jej, aby bojovala so svätými a premohla ich. A dala sa jej moc nad každým 

pokolením a nad každým ľudom i jazykom i národom.“ (Zj 13:7). 

 

„A keď dokonajú svoje svedoctvo, šelma, ktorá vystupuje z priepasti, bude bojovať s nimi a 

zvíťazí nad nimi a zabije ich.“ (Zj 11:7). 

 

„A bude hubiť na podiv, a šťastne sa mu povedie, a vykoná všetko a zahubí mocných i ľud 

svätých.“ (Da 8:24). 

 

 Táto vláda Antikrista skončí po 7 rokoch súženia a tým sa skončí aj hubenie svätých (ktorí tu 

ostali ako po vytrhnutí, tak po vyčíňaní Antikrista), a taktiež ľudu Izraelského. Takže sa tu 

nejedná o súťaženie s cieľom víťazenia medzi ľuďmi samotnými skrze pôsobenie ducha 

súťaživosti, ale o víťazenie Antikrista samotného nad Božími svätými, ktorí tu ostali po 

vytrhnutí cirkvi, a nad ľudom Izraelským. 

 

5. Druhá pečať – červený kôň 
 

„A keď otvoril druhú pečať, počul som druhú živú bytosť, ktorá vravela: Poď a vidz! A vyšiel 

iný kôň, červený, a tomu, ktorý sedel na ňom, dalo sa, aby vzal pokoj zo zeme, aby sa ľudia 

navzájom zabíjali, a dal sa mu veľký meč.“ (Zj 6:3-4). 

 

 V: „Bože, ako to myslíš, hovor ku mne!“ Boh mi hovorí, „to vstúpil duch nepokoja. Pozri 

sa, ty si chodil medzi tými červenými koňmi a ty si mal taký pokoj, si sa ich dotýkal a oni na 
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teba nereagovali.“ Hovorí mi Boh, mne rovno, „Máš dobrý vzťah so mnou a preto budeš mať 

pokoj. Budú ťažké situácie, ťažkosti, ale ty budeš v pokoji, pretože ctíš ma a máš so mnou 

dobrý osobný vzťah.“ Potom mi Boh hovorí, ako sa prejavuje teraz vo svete, ten duch 

nepokoja, „Keď pozeráš noviny 30 min. trvajú a z toho 25 min. sa hovorí len o tom kde, kto, 

koho zabil a pod. Proste o tom zlom len.“ 

Na konci štvrtého veršu je napísané „a dal sa mu veľký meč“ a pýtal som sa Pána, čo to je 

veľký meč. A Pán mi hovorí, „Je to zbraň, ale ešte sa nepoužíva. Keď niekto má pištoľ a ty 

to vidíš, tak si dáš pozor. Aj tak sa prejavuje duch nepokoja, že si ľudia zaobstarávajú 

zbrane. A keď ťa niekto vidí, že máš zbraň, tak má obavy.“ 

 

Dodatok z nahrávky: 

Keď som sa spýtal Boha na ducha nepokoja, že kedy nastúpil a ako sa to stalo, tak mi Boh 

povedal takto, „Nastúpilo to 11. septembra 2001, keď padli dvojičky.“ A hovorím, Bože, ako 

to myslíš, vysvetli mi. Hovorí, „ Po páde Sovietskeho zväzu ostala Amerika jedinou 

veľmocou, ale aj tá padla 11. septembra. Ona padla a duch nepokoja vtedy prišiel.“ 

 

       5.1 Druhá pečať- výklad 
 
 Červený kôň = meč (boje a vojny), ktoré nastanú chvíľu po nástupe Antikrista k moci.  

V Za 1:8-11 je spomínaný taktiež červený kôň, ale nejedná sa o identického koňa, keďže 

farba iba symbolizuje stav, ktorý ma nastať na zemi. Rovnako, ako sa Antikrist zjaví v šate 

„mierotvorcu“, čo aj symbolizuje farba jeho koňa (biela). Toto rovnaké platí pri všetkých 

koňoch a ich jazdcoch zo Zjavenia Jána. 

Vzal pokoj zo zeme = klíma v tejto dobe je klíma vojny a boja. Samozrejme, že toto všetko 

bude v ľuďoch vyvolávať nepokoj. Veď kto by bol v pokoji, keď okolo neho zúri neustávajúci 

boj. Ale tento boj bude namierený a zameraný hlavne proti pozostalým kresťanom (už 

spomínaných svätých) a proti Izraelu a židovskému národu, ako sme si o tom povedali už 

vyššie. Myslím, že ostatní nebudú mať problém nasledovať šelmu a klaňať sa jej obrazu. Ak 

sa takí nájdu, bude to skôr z morálnych dôvodov ako z duchovných. Bude to pre nich otázka 

vlastného svedomia, a nie otázka viery. 

 

„A drak sa rozhneval na ženu a odišiel bojovať s ostatnými z jej semena, ktorí 

zachovávajú prikázania Božie a majú svedoctvo Ježiša Krista.“ (Zj 12:17) 

 

 Je potom nelogické keď sa nám tvrdí, že tí, ktorí majú dobrý vzťah s Bohom budú mať 

pokoj, a že sa im nič nestane. Za prvé, tí, ktorí mali dobrý vzťah s Bohom a očakávali na  
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Ženícha, boli vytrhnutí na svadbu Baránkovu, čo znamená, že už tu nie sú. A za druhé, 

Antikrist príde na to, aby víťazil nad svätými (zanechanými a Izraelom), nie nad neveriacimi. 

Tí mu už patria. 

To však neznamená, že všetky národy zeme budú vo vojne naraz. Na druhej strane, ak 

jazdec vzal zo zeme pokoj, to znamená, že na zemi musel byť v tej dobe relatívny pokoj, 

ešte pred príchodom jazdca. Ako by to asi mohlo vyzerať nájdete v tejto prednáške: 

https://www.youtube.com/watch?v=ktvhDVlX3Qk 

 

 Nemyslím si, že existuje niečo ako duch nepokoja, keďže nepokoj máme raz za čas všetci, 

a veľmi by ma udivilo, keby niekto tvrdil opak. Či malý, či veľký, je tam. Od počiatku sveta to 

tak bolo. Už Adam, keď si vypočul Boží verdikt (1Moj 3:17-19), musel pocítiť tento nepokoj 

na vlastnej koži. Rovnako ako všetci od apoštolov až po dnešných úprimných kresťanov, 

ktorí za svoju vieru v Iraku, Sýrii a v iných častiach sveta položia svoj život za evanjelium. 

A toto sú ľudia, ktorí sú ochotní položiť svoj život z lásky ku Kristovi. Svedectvá, ktoré sa 

k nám od nich dostávajú sú plné nepokoja, ale ešte plnšie nádeje v Toho, ktorý má moc ich 

z toho vytrhnúť. Suma sumárum, nepokoj je tu od vykonania prvotného hriechu, a na tom sa 

nič nezmení. Tvrdenie, že duch nepokoja prišiel len v roku 2001 je klamstvo. Noviny plné 

katastrof sú, to áno, a ešte viac ako v minulosti. Ale, že by boli len o tom zlom, to vážne 

pochybujem. Kde v tom všetkom je potom Boh? On nemá žiadne slovo? Nie je On predsa 

mocnejší ako ten, ktorý je vo svete? A kde je naša slobodná vôľa, ktorou sa sami 

rozhodujeme padať do svojej vlastnej žiadosti?  

 

„Ale každý je pokúšaný od svojej žiadosti, vyvlačovaný a vábený, a potom žiadosť, keď 

počne, rodí hriech, a hriech, keď je vykonaný, plodí smrť. Neblúďte, moji milovaní bratia!“ 

(Jak 1:14-16). 

 

 O veľkom meči, ktorý má byť zbraňou, ktorá sa nepoužíva, sa zmienim len v krátkosti.   

Meč je tu symbolom vojny. Nikde nie je napísané, že ho používa. Len to, že mu bol daný 

ako tomu, kto „vzal pokoj zo zeme“, a vzal ho formou vojny a boja. Myslím, že tu netreba 

viacej o tom polemizovať. Posledné vyššie zapísané slová v modrej farbe o nepoužívanej 

zbrani, vo mne skôr evokujú stav psychickej paranoje ako ducha nepokoja. Posledná otázka: 

Načo bola daná jazdcovi zbraň, ktorú nepoužíva? Jediná odpoveď, ktorá prichádza v úvahu 

je: na obranu. Ale to popiera verš štyri. Tak ako? 

 

https://www.youtube.com/watch?v=ktvhDVlX3Qk
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Dodatok 1. 

 
 Sen sa nám snaží predať správu od Boha, že Amerika bola poslednou veľmocou, ktorej pád 

zapríčinil príchod ducha nepokoja. Ja sa pýtam v pohľade na dnešné správy zo sveta, kde 

ostalo Rusko a Čína? Myslím, že toto sú veľmoci, ktoré ešte zohrajú svoju úlohu v našich 

dejinách. Taktiež USA po útoku na WTC nijak neupadli na moci, o čom svedčia fakty 

dnešných dní. Ďalšími subjektmi, ktoré sú občas zmieňované ako potenciálne superveľmoci 

sú Brazília, Európska únia a India.  

 

6.  Tretia pečať – čierny kôň 
 

„A keď otvoril tretiu pečať, počul som tretiu živú bytosť, ktorá vravela: Poď a vidz! A videl som 

a hľa, čierny kôň, a ten, ktorý sedel na ňom, mal váhu vo svojej ruke. A počul som hlas 

prostred štyroch živých bytostí, ktorý hovoril: Choinix pšenice za denár a tri choinixy jačmeňa 

za denár, a oleju a vínu neškoď!“ (Zj 6:5-6). 

  

 V: Boh mi hovorí, „Týmto otvorením pečate, je vstup ducha chudoby.“ Vtedy som počul, 

ako mi Boh hovorí, „Tým, že máš dobrý osobný vzťah so mnou a počúvaš ma... tak 

duch chudoby nemá právo na tvoje financie.“ Tam sa hovorí, že má váhu vo svojej ruke, 

čo znamená, že mohol rozhodovať, komu koľko dať, ale mne rozhodovať nemohol, lebo mne 

rozhoduje Duch Svätý. Tam je napísané choinix pšenice za denár a tri choinixy jačmeňa za 

denár, tak mi Boh hovorí. Budú pracovať ľudia, ktorí budú pod týmto duchom ovplyvnení, 

budú pracovať z ruky do úst. Duch chudoby sa prejavuje aj tak, že ľudia žijú na dlh. ....A 

najzaujímavejšie je napísane v šiestom verši a oleju a vínu neškoď... Vtedy mi Boh hovorí, 

„Boh mi dal zjavenie, že olej, to je vzťah, to je Duch Svätý, to je vzťah s Ním... A víno je 

kresťan, ktorý je umytý krvou Pána Ježiša Krista... Vidíš, je tam napísane oleju a vínu 

a medzi nimi je A, to je akoby plus... Len vtedy ak máš osobný vzťah s Duchom Svätým a si 

naozaj kresťan, tak tento duch chudoby nemá právo ti rozhodovať. Len vtedy ak si aj 

kresťan a máš aj osobný vzťah s Bohom, vtedy môžeš prospievať finančne.“ 
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       6.1 Tretia pečať – výklad 
 
Čierny kôň = hladomor. Nie je to duch chudoby, ale doba hladomoru. Naopak, skôr doba 

veľkej dražoby (v dôsledku nedostatku) ako doba veľkej chudoby, ktorá bude len následkom 

tejto dražoby. Takže hlavným indikátorom bude dražoba, a nie chudoba. Prečo tomu tak 

rozumiem, vám zdôvodním nižšie. Celý koncept výkladu tohto verša o duchu chudoby sa 

odráža od falošnej doktríny evanjelia prosperity, ktorá je dnes v kresťanských kruhoch, žiaľ, 

veľmi obľúbená a rozšírená. Všimnite si slov na začiatku: „Tým, že máš dobrý osobný vzťah 

so mnou a počúvaš ma... tak duch chudoby nemá právo na tvoje financie.“ A taktiež na 

konci: „ak si aj kresťan a máš aj osobný vzťah s Bohom, vtedy môžeš prospievať 

finančne.“ Boh nám na žiadnom mieste v Jeho slove nesľubuje finančnú prosperitu, ani nič 

podobné. Naopak nám hovorí: „Ale keď máme pokrm a odev, tým sa spokojíme.“ 

A pokračovanie je veľmi veľavravné: „A tí, ktorí chcú byť bohatí, upádajú do pokušenia a 

osídla a do mnohých žiadostí nesmyselných a škodlivých, ktoré pohružujú ľudí do záhuby a 

do zatratenia.“ (1Tim 6:8-9). Boh samozrejme môže požehnať v každej oblasti života, aj vo 

financiách, ale tieto tvrdenia sú zavádzajúce a biblicky neobhájiteľné. Ja osobne odmietam 

všetky aspekty evanjelia prosperity ako falošného evanjelia. 

 

 Váha = Jedlo na prídel.  

„A riekol mi: Synu človeka, hľa, ja polámem opornú palicu chleba v Jeruzaleme, a budú jesť 

chlieb na váhu a v starosti a vodu budú piť na mieru a v predesení, aby mali 

nedostatok chleba a vody a desili sa druh s druhom a aby chradnúc vymizli pre svoju 

neprávosť.“ (Ez 4:16-17). Rovnako ako bol vtedy nedostatok chleba a vody v Jeruzaleme, 

tak bude aj v týchto časoch, ktoré ešte len prídu na tento svet. Hlad bude sužovať 

obyvateľov celej zeme. Som si vedomý toho, že tieto verše sa vzťahujú priamo na Jeruzalem 

a jeho obyvateľov, no zároveň zastávam názor, že presne takýto scenár sa bude odohrávať 

v posledných časoch, a tak možno tieto verše použiť ako ukazovatele vývoja času. Podávajú 

nám presný opis toho, čo symbol váh znamená.  

 

„Keď vám polámem palicu chleba, desať žien bude piecť váš chlieb v jednej peci, a 

vrátia váš chlieb na váhu, a budete jesť, ale sa nenasýtite.“ (3M 26:26). 

 

 Ako za tých čias určovala prídel jedla váha, bude tomu aj po príchode jazdca na čiernom 

koni. Čierna farba je znova symbol stavu, ktorý nastane na zemi. Tieto časy zasiahnu aj 

kresťanov (zanechaných), rovnako ako nekresťanov. Nikto nebude ušetrený tohto 

hladomoru. Popis jedla (resp. surovín na jeho výrobu) opísaný vo verši šesť, je jedlo pre 

jedného človeka, aby prežil jeden deň. Choinix pšenice, teda tridsiata šiesta čiastka batu, 
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alebo 1 liter, čo vlastne znamená 1 kg. Takže 1 kg (hmotnosť múky) = hmotnosť chleba, 

hmotnosť chleba = 1,25 kg plus mínus, keďže výroba chleba si dnes vyžaduje viacej surovín 

(mlieko, kvasnice, vajcia, cukor, soľ, atď...). V hmotnom prevedení to je mierne väčší kus 

chleba, aký dnes kúpite v obchode. Je jedno koľko budeš mať peňazí, keďže tie nebudú hrať 

až takú veľkú úlohu ako hrajú dnes. V tej dobe bude ozaj len veľmi málo takých, ktorým ich 

úspory a zárobky vydržia dlhší čas, keďže dražoba dosiahne svoj maximálny strop v dejinách 

ľudstva. Pozrime sa na cenu, ktorá sa pýta za Choinix pšenice a za tri choinixy jačmeňa. 

Cena ostáva u obidvoch rovnaká. Denár. Áno, jeden denár. Pripomína Vám to niečo? 

 

„Lebo nebeské kráľovstvo je podobné človeku-hospodárovi, ktorý vyšiel skoro ráno najať si 

robotníkov do svojej vinice. A zjednajúc sa s robotníkmi, že im dá po denáre na deň, 

poslal ich do svojej vinice. A keď vyšiel okolo tretej hodiny, videl iných stáť na trhu a zaháľať. 

Aj tým povedal: Iďte aj vy do vinice, a čo bude spravedlivé, dám vám. A oni odišli. Opät 

vyšiel okolo šiestej a deviatej hodiny a urobil to isté. Potom vyjdúc okolo jedonástej hodiny 

našiel iných stáť a zaháľať a povedal im: Čo tu stojíte celý deň a zaháľate? Povedali mu: 

Pretože nás nikto nenajal. A on im povedal: Iďte aj vy do vinice, a čo bude spravedlivé, 

dostanete. A keď bol večer povedal pán vinice svojmu správcovi: Zavolaj robotníkov a zaplať 

im počnúc od posledných až po prvých. A keď prišli tí okolo jedonástej hodiny najatí, dostali 

po denáre. A keď potom prišli tí prví, domnievali sa, že dostanú viacej, ale aj oni dostali po 

denáre. A keď vzali, reptali proti hospodárovi a hovorili: Títo poslední pracovali jednu hodinu, 

a učinil si ich rovných nám, ktorí sme niesli bremeno dňa a páľu slnca. Ale on odpovedal a 

riekol jednému z nich: Priateľu, nekrivdím ti; či si sa nezjednal so mnou za denár? Vezmi, 

čo je tvoje, a idi! A chcem tomuto poslednému dať ako i tebe.“ (Mat 20:1-15). 

 

 O čo v tomto príbehu z Matúšovho evanjelia ide, všetci vieme, ale mňa zaujíma hlavne 

mzda, za ktorú sa dohodol hospodár z robotníkmi. Jeden denár na deň. Rovnakú mzdu 

dostal každý jeden z robotníkov, ale čo je tu najpodstatnejšie je, že to bola jednodňová 

mzda. V tej dobe sa mzda vyplácala denne, aby robotníci mohli uživiť svoje rodiny. Ale o čo 

tu ide? To je veľmi jednoduché. Ľudia nebudú ani tak chudobní, ako bude jedlo drahé. Písmo 

nám chce ukázať, že jednodňová mzda (denár), bude stačiť akurát tak na jedlo pre jednu 

osobu jeden krát denne. Zaujímavý je fakt , že jedlo vo verši šesť (Zj 6:6), je 12x drahšie, ako 

tomu bolo za normálnych okolností v tej dobe. Viete si to predstaviť? Ak by jedlo bolo 1x 

drahšie, to by bol nárast ceny o 100%. A teraz si predstavte 12x drahšie jedlo, a to iba na 

jeden deň. To je 100% x 12 = 1200%. Myslím, že nikto z nás si to nevie (a nechce) ani len 

predstaviť. Takže, nie na prvom mieste chudoba, ale dražoba spôsobená nedostatkom jedla. 

Chudobní budú v prvom rade zanechaní kresťania, ktorí sa odmietnu podriadiť režimu 
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Antikrista. Jedlo bude veľmi drahé, ale bohatým sa môže dariť teoreticky lepšie. Isto to 

nebudú kresťania! Prečo?  

 

 Pri vojnovom stave je prideľovanie základných potravín (váhy) normálnou praxou, a taktiež 

sa väčšinou stáva, že sa rovnako preruší dodávka obilia do vojnou postihnutých oblastí. 

Keďže sa prestane dovážať obilie a budú prideľované len základné potraviny, a vieme ako to 

chodí, všetkého bude nedostatok. No blízky východ má štyri úrodné plodiny, o ktorých je reč 

v nasledujúcich veršoch. Ktoré sú to? Pšenica, jačmeň, olivy a hrozno. Pšenica je 

nevyhnutná na výrobu chleba. Jačmeň je nevyhnutný rovnako pre ľudí (chlebovina), tak aj 

pre zvieratá (jadrové krmivo). Tieto plodiny sa nachádzajú skoro na každom území a bude 

ich nedostatok. Pre prerušenie dodávky si budú musieť vystačiť s tým, čo im ich vlastná zem 

vydá. Konflikt bude celosvetový! Už vieme, prečo bude jedlo také drahé? V dávnych dobách 

nebol olej (olivy) a víno (hrozno) luxusom, ale boli to úplne základné komodity pre život. 

 

„A bude ťa milovať a požehná ťa a rozmnoží ťa, a požehná plod tvojho života a plod tvojej 

zeme, tvoje obilie a tvoju vínnu šťavu a tvoj olej, plod tvojich hoviad, matky tvojho 

drobného stáda na zemi, ktorú prisahal tvojim otcom, že ti ju dá.“ (5M 7:13). 

 

„že dám vašej zemi dážď na jeho čas, ranný i pozdný, a budeš spratávať svoje obilie i svoju 

vínnu šťavu i svoj olej.“ (5M 11:14). 

 

„A ona nevie, že som to ja, ktorý som jej dával obilie a vínnu šťavu a olej a že ja som jej 

rozmnožil striebro a zlato, ktoré vynakladali na Bála..... a zem sa ohlási obiliu, vínnej šťave 

a oleju, a ony sa ohlásia Jizreelu.“ (Hoz 2:8,22). 

 

 Tieto dve komodity boli vždy súčasťou každej domácnosti na blízkom východe a súčasťou 

požehnania od Hospodina. No nám to je prezentované takto: „Boh mi dal zjavenie, že olej, 

to je vzťah, to je Duch Svätý, to je vzťah s Ním... A víno je kresťan, ktorý je umytý krvou 

Pána Ježiša Krista.“ Inými slovami je to kresťan, naplnený Duchom Svätým. Ale to nemôže 

byť pravda, keďže títo kresťania naplnení Duchom Svätým tu už dávno nie sú. Prv ako sa 

zjaví Antikrist, príde vytrhnutie nevesty Kristovej.  

„A teraz to, čo zdržuje, viete, aby bol zjavený vo svojom čase. Lebo tajomstvo 

bezzákonnosti už pôsobí, len až by ten, kto teraz zdržuje, bol odstránený zo stredu.  A 

potom bude zjavený ten bezzákonný bezbožník, ktorého Pán Ježiš zabije duchom svojich 

úst a zkazí zjavením svojho príchodu, toho bezbožníka, ktorého príchod je podľa mocného 

pôsobenia satanovho so všetkou mocou a so znameniami a lživými zázrakmi.“ (2Tes 2:6-9). 
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 To čo zdržuje, je Duchom Svätým naplnená cirkev a jednotliví kresťania, ktorí tvoria telo 

Kristovo. Ako sme si povedali prv, biely kôň a jazdec na ňom je Antikrist sám, ktorý 

prichádza ako prvý. Je viac textov Písma, kde sa píše práve o tomto, ale nám postačí tento 

jeden. Neviem, aké je Vaše pochopenie Písma (alebo kedy očakávate vytrhnutie), ale ja 

verím, že vytrhnutie príde pred súžením. Preto, žiadne z tvrdení sna neobstojí vo výklade 

štyroch jazdcov, keďže vždy sú to tí skutoční kresťania, ktorí majú skutočný vzťah s Bohom, 

ktorí sú od všetkého uchránení. Ale tí tu už dávno nie sú! Ostala tu len “Laodicea“ 

(zanechaní kresťania), ktorí neboli pripravení. Máme v Písme zmienku o tom, že bude 

ušetrená a ochránená od Božích rán určitá skupina ľudí, no Biblia sa o nich vyjadruje ako 

o ľuďoch, a nevraví v hádankách typu olej a víno. Títo dostávajú pečate Božie na svoje čelo. 

O koho sa jedná? O Izrael a 12 000 z každého jedného pokolenia (Zj 7).  

Takže olej a víno sú dve obyčajné komodity, ktoré budú v tej dobe luxusom, aj keď sme si 

ukázali, že vždy to boli produkty, ktoré mala každá domácnosť. Čo to ale znamená 

v proroctve? Má to dve odpovede. Prvá – olej/olivy nebudú súčasťou potravinového prídelu. 

Druhá – nebudú ničené, ale ušetrené ako “luxusné“ plodiny. Prečo? Lebo každá vojna je aj 

ziskom. Vždy sa niekto obohatí na úkor druhého. Tak to bude aj v tejto dobe. Len bohatší si 

ich budú môcť dovoliť, a tak sa predávajúci obohatia na nešťastí druhých, tak ako tomu bolo 

vždy.  

 Ak si budú môcť bohatí zadovážiť všetky štyri plodiny bez problémov a ich financie im to 

dovolia, bude to znamenať logicky len jednu vec. Bohatí len ťažko budú nútení hľadať v tom 

všetkom Boha a činiť pokánie, na rozdiel od hladných, slabých a chudobných. 

 

„Lebo veď vidíte svoje povolanie, bratia, že nie mnoho múdrych podľa tela, nie mnoho 

mocných, nie mnoho urodzených je medzi vami zachránených.“  (1Kor 1:26). 

 

„Počujte, moji milovaní bratia! Či si Bôh nevyvolil chudobných tohoto sveta za bohatých 

vo viere a za dedičov kráľovstva, ktoré zasľúbil tým, ktorí ho milujú?“ (Jak 2:5). 

 

7.  Štvrtá pečať – plavý kôň 
 

„A keď otvoril štvrtú pečať, počul som hlas štvrtej živej bytosti, ktorý hovoril: Poď a vidz! A 

videl som a hľa, plavý kôň, a tomu, ktorý sedel na ňom, bolo meno smrť, a peklo išlo spolu za 

ním. A bola im daná moc nad štvrtinou zeme, zabíjať mečom, hladom a smrťou, a aby hynuli 

ľudia od zemskej zveri.“ (Zj 6:7-8). 

 V: Boh mi hovorí, „Táto otvorená štvrtá pečať, tento plavý kôň... ešte nenastúpil. On teraz 

len prichádza, on sa len vyvíja.“ Boh mi dal potvrdenie (rok po sne), že štvrtá pečať bola 
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uvoľnená pri začiatku nepokojov v Egypte a v Arabskom svete. Je to naozaj ten štvrtý 

kôň. Nevedel som ho v sne rozoznať, lebo sa iba vyvíjala jeho farba... sa pripravoval, aby 

nastúpil... Je tam napísané, že jeho meno bolo smrť a má moc nad štvrtinou zeme, aby 

zabíjal mečom, hladom a smrťou... Ten druhý kôň keď vyšiel, tam mal veľký meč a tu už 

bude zabíjať mečom... Tzn., že ten kto mal vtedy zbraň a nepoužíval ju, tak teraz ju už 

používať bude... Potom mi ešte Boh hovorí, „Budú sa požívať rôzne zbrane jadrové, 

chemické, aj to čo sa stalo v Japonsku, to je tiež tá zbraň, začína fungovať. A zabíjať bude 

ešte aj hladom a smrťou.“ ...Viac ako 2 miliardy ľudí zaspávajú hladní a 10 miliónov ľudí 

ročne zomiera od hladu, tak som videl taký prst Boží aj v tom čo mi Boh potvrdzuje, že 

naozaj to už funguje... Duch smrti pôsobí na viac ako 1,5 miliardy ľudí... Tam je na 

konci napísané, aby hynuli ľudia od zemskej zveri a Boh mi hovorí, „Viktor, veď vidíš aj 

v novinách keď pozeráš, že ako nebezpečne blízko sa priblížila zver zemská... a je veľmi 

odvážna na človeka...“ a tento duch reálne nastúpil teraz vo februári tohto roku 2011. 

 

     7.1  Štvrtá pečať – výklad 
 

Plavý kôň – Smrť (mor). Slovo plavý (gr. Chloros), je farba skôr zelená / zeleno – bledá. 

Slovo smrť vo verši 8 (gr. Thanatos) znamená doslova mor a slovo peklo v rovnakom verši 

(gr. Hades) znamená hrob. Tu neplatí Ez 14:21, pretože to sa jasne vzťahuje len na 

Jeruzalem, a tu sa píše, že im bola daná moc nad štvrtinou zeme. Je nám podaná správa 

o tom, že MU bola daná moc, zatiaľ čo Písmo nám vraví, že IM bola daná moc. To je 

skutočne veľký rozdiel v chápaní daného úseku Písma. Vo výklade sna sa jedná o moc 

jedného ducha (duch smrti), pretože používa jednotné číslo, ktorého nepriamo stotožňuje 

s predošlým duchom nepokoja, odkazujúc sa na jeho meč (o ktorom som sa zmienil už skôr). 

Tak či onak, Písmo nám to podáva trochu inak.   

 

„A bola im daná moc nad štvrtinou zeme.“ (Zj 6:8). 

 

 Takže nie jemu, ale im. O koho sa jedná sa dozvieme neskôr. Podľa výkladu duch smrti 

pôsobí na štvrtinu zeme pomocou hladu (vydedukované z počtu hladujúcich ľudí na zemi). 

Nebudem sa prieť o tieto čísla a viem, že na zemi je mnoho ľudí, ktorých trápi akútny 

nedostatok potravín, dôsledkom čoho hladujú a zomierajú. Nijak neznižujem tento 

celosvetový problém. Sen má v tomto smere pravdu. Ale potom tu nastávajú otázky, ktoré by 

bolo dobré zodpovedať. Je možno ale sledovať vo výklade sna veľké kontradikcie, ktoré 

nemožno prehliadnuť. Vráťte sa prosím, k jeho výkladu ešte raz. Ak tento duch smrti nastúpil 
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reálne v septembri roku 2011, ako je možné, že hlad trápi ľudstvo od nepamäti, keď toto má 

byť výsledok ducha smrti pôsobiaceho na zemi cca 3-4 roky?  

 

 Čo potom zapríčinilo napr. hladomory v Sahelu, alebo veľký hladomor v Írsku v rokoch 

1845–1849? Alebo v rokoch 1771-1772 veľký hladomor v Čechách? Stredoveké Anglicko 

zasiahol hladomor spoločne s morom celkom 95x, Francúzsko bolo v stredoveku postihnuté 

hladomormi 75x. V Číne bolo medzi rokmi 108 p. n. l. a 1911 napočítaných celkom 1828 

hladomorov, tj. takmer jeden hladomor ročne. V rokoch 1876–1879 zomrelo behom 

hladomoru v severnej Číne 12 miliónov ľudí. Najhorší hladomor postihol Čínu v rokoch 1958–

1961, kedy následkom politiky Mao Ce-tunga zomrelo hladom najmenej 30 miliónov ľudí. Za 

posledných 30 rokov sa všetky hladomory odohrali v Afrike s jedinou výnimkou hladomoru v 

Severnej Kórei v roku 1996. Hladomor vždy bol a je aj dnes, nanešťastie, našou dejinnou, 

neoddeliteľnou súčasťou histórie. Ku koncu 20. stor. a na začiatku 21. stor. sa hladomory 

vďaka svetovému prebytku potravín a ľahkému transportu stali pomerne neobvyklou 

záležitosťou, vynímajúc niektoré časti sveta, kde hladomor trvá podnes. Samozrejme, že 

Písmo predpovedá hladomor, ale ten bude v prvom rade v dôsledku veľkej dražoby a nie 

z dôsledku nedostatku potravín.  

  Je to podozrivé len mne, alebo vyvstávajú aj vo Vašej mysli otázky, ktoré by ste radi položili 

ohľadom toľkých početných hladomorov? 

 

 Ponúkam Vám graf nárastu cien za potraviny v niektorých častiach zeme. Obávam sa, že to 

bude presahovať aj do ďalších rozvojových zemí. Kto chce vedieť viac, môže sa sám 

presvedčiť. Je dostupných mnoho informácií, ktoré znova a znova opakujú tú istú informáciu. 

Áno, je možné, že raz nastane problém s nedostatkom potravín, ale jedným dychom analytici 

dodávajú, že skôr ako ne/nastane tento scenár, budeme s istotou čeliť enormnému nárastu 

cien potravín, čoho môžeme byť svedkami aj v dnešných dňoch. To dokáže potvrdiť každý 

obyčajný človek, ktorý raz za čas poctí svojou návštevou akýkoľvek obchodný reťazec 

s cieľom nakúpiť potraviny. A bude to horšie. Tento graf obsahuje iba zopár krajín, no 

podobných grafov obsahujúcich iné štáty môžete nájsť ozaj mnoho. Vybral som náhodne 

jeden.  

                             

 

 

 

Graf: 1990-2011 Index cien potravín 
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 Na jednej strane sa nám vraví, že sa budú používať rôzne zbrane, a nezabúdajme, že 

nástup “ducha“ prišiel až v roku 2011 a na strane druhej sa nám tvrdí, že incident 

v Japonskej Hirošime z roku 1945 je tou istou zbraňou, teda logicky to musí byť dielo toho 

istého ducha. Človek sa v tom pomaly stráca. Čo potom Nagasaki v rovnakom roku? Tiež 

výsledok ducha smrti, ktorého pôsobenie začalo iba v roku 2011, tzn. 66 rokov po? Ďalej sa 

nám tvrdí, že nástup prišiel s nepokojmi v Egypte v roku 2012. Myslím, že aj tu je istá 

neprehliadnuteľná kontradikcia. Posúďte sami: „štvrtá pečať bola uvoľnená pri začiatku 

nepokojov v Egypte a v Arabskom svete (2012) ...a tento duch reálne nastúpil teraz vo 

februári tohto roku 2011.“ 

 

 A čo nepokoje, ktoré sa nesú s celou existenciou Izraela? Už pomaly 66 rokov je tam 

neustály konflikt, a to nevravím o iných územiach a tých mnohých rozsiahlych konfliktoch, 

ktoré sa odohrali na našej planéte. Myslím, že dosť dôvodov a brán ako vstúpiť, nemyslíte? 

Tým potvrdzujúcim aspektom sa ale mala stať fotografia, ktorá údajne zachytáva tohto 

jazdca v Egypte. 

http://www.financnytrh.com/ias/profile2_articles/2011/Index_cien_potravin_Graf_1990_2011.png
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 Tak ako ani prvý jazdec na bielom koni (Antikrist) nepríde na bielom koni, tak ani ostatní nie 

sú fyzickí jazdci, ale dejinný sled udalostí, vyjadrený prorocky slovom. Celé je to biblicky 

nestabilné. 

 

 Čo má teda znázorňovať štvrtinu zeme (v.8)? Podľa slov sna sú to hladujúci ľudia, ktorých je 

cca 1,5 miliardy. Čo nato vraví Písmo? Štvrtina podľa Daniela 2 je Antikristova ríša, ktorá 

v konečnom dôsledku činí štvrtinu zeme geograficky. Teda nie je to počet hladujúcich, ale sa 

jedná o geograficky znázornenú oblasť Antikristovej ríše. To je veľmi ľahko overiteľné. Teraz 

sa dostávame k už spomínanému bodu, kto sú to oni z „A bola im daná moc nad štvrtinou 

zeme.“ (Zj 6:8). 

 Prv je potrebné si overiť totožnosť zemskej zveri z verša 8. Tu slovo (gr. Tharion) je 

preložené do podoby divokej – zemskej zveri (Roháčkov preklad), alebo šeliem zemských 

(Kralický preklad). Rovnaké slovo je použité 39x v Zjavení Jána, z toho 38x (nepočítajúc 

teraz verš 8), je toto slovo použité na šelmu, falošného proroka a obraz šelmy. Bolo by 

zvláštne, keby toto jediné slovo, ktoré inak identifikuje šelmu (človeka), znamenalo v tomto 

prípade skutočné zvieratá. Viem, že tento výklad je v kresťanských kruhoch rozšírený, no ja 

osobne ho nezastávam. Pre overenie a pochopenie sa pozrime taktiež do Tit 1:12 a Sk 11:6, 

kde je požité rovnaké grécke slovo Tharion. 

 

„Ktosi z nich, ich vlastný prorok, povedal: Kréťania boli a sú vždycky lhári, zlé zvieratá 

(Tharion), lenivé bruchá.“ (Tít 1:12)   
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 Tu nám kontext vraví, že sa jedná skutočne jedná o reálnych ľudí a nie o zvieratá v pravom 

slova zmysle. Inak tomu ale je v Skutkoch apoštolov, kde kontext jednoznačne vraví, že sa 

jedná o zvieratá v pravom slova zmysle. 

 

„do ktorej keď som dobre pozrel, pozoroval som a videl štvornohé zvieratá zemské i divú 

zver (Tharion) i zemeplazy i nebeské vtáctvo.“ (Sk 11:6) 

  

 Presne, ako v predošlých dvoch príkladoch, kde bolo použité rovnaké grécke slovo, ale 

s iným konečným významom podliehajúcim kontextu. Z tohto pochopenia Písma a kontextu 

(Zj 6:8) vyplýva, že divoká, resp. zemská zver nie sú zvieratá v pravom slova zmysle, ale 

zvery, odvolávajúc sa na tri podoby šelmy (Antikrist, falošný prorok a obraz šelmy). Tak ako 

majú moc v skoro celom Zjavení Jána privodiť, alebo odsúdiť kohokoľvek na smrť, tak je 

tomu aj v 8 verši. Tu máme potom zodpovedanú aj otázku, kto sú to oni, ktorým bola daná 

moc.  

 

 Nijak nepopieram, že sa skutočne v poslednom čase udialo viac útokov zvierat na ľudí ako 

v minulosti, ale kto z nás pozná minulosť tak dokonale, že toto môže tvrdiť? A myslím, že ten 

nárast útokov nie je taký rapídny, že by som sa k tomu výkladu prikláňal. Rovnako dôležité je 

aj vidieť súvislosť s tým, že po nástupe Antikrista (biely kôň), budú nasledovať ostatní jazdci, 

ktorí sú dejmi tu na zemi, a všetko je to dielom Antikrista. Ale ako sme už povedali skôr, Boh 

je ten, ktorý má nad všetkým svoju moc a zvrchovanú vládu. Tu je sumár jazdcov: 

 

- biely kôň / antikrist 

- červený kôň / meč 

- čierny kôň / hlad 

- plavý kôň / smrť, mor, hrob 

  A Písmo vraví, že: „bola im daná moc nad štvrtinou zeme, zabíjať mečom, hladom a 

smrťou, a aby hynuli ľudia od zemskej zveri.“ (Zj 6:7-8). Tá moc nad štvrtinou zeme je 

jasným dielom všetkých troch, respektíve štyroch jazdcov zo Zjavenia, a nie len jedným. 

Jedná sa o dielo Antikrista a jeho vlády na svete. 

 

8. Ostatné informácie  
 

 V: Pane, načo si mi to dal vedieť a čo mám s tým robiť? A Boh mi hovorí, „Toto všetko čo si 

videl je tu na zemi a bude to pokračovať. ...Bude sedem pečatí a keď sa otvorí siedma pečať 

znamená, že budú vychádzať anjeli zo siedmymi trúbami.“ Boh ma viedol ďalej a hovoril mi, 
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„Prečítaj 10 kapitolu 7 verš!“ A ja som čítal a hovorím, Bože, aké tajomstvo? A Boh mi 

hovorí, „Otvor 1. Korintským 15:51!“ Tak som otvoril a čítal... Boh mi hovorí, že príde 

vytrhnutie po trúbení siedmej trúby... Bože, čo to je? ...Vytrhnutie príde po trúbení siedmej 

trúby... ako to je možné? 

 

 Ďalej sen opisuje pokračovanie rozhovoru s Bohom a pokúša sa nám podsunúť myšlienku, 

že Boh nie je verný svojmu Slovu natoľko, aby dodržal to, čo povedal.  K tomuto by som len 

povedal, že všetkému, čo je opísane ako „predpôrodné bolesti“ sveta, sme svedkami už dosť 

dlhú dobu. Nebudem trúfalý keď poviem, že sme toho svedkami už desaťročia. Záznam 

v Matúšovi 24:48 nám vraví, že ani Jeho služobníci nebudú očakávať Ženíchov skorý 

príchod, a to vyvrcholí do postupného odpadnutia a ochladnutia, ktoré je biblickým 

proroctvom poslednej doby. Samozrejme, nie všetci kresťania budú na tom takto. Tí, ktorí Ho 

očakávajú, Ho očakávajú každým dňom a nepotrebujú na to mesiac, či rok vopred sledovať 

správy aby vedeli, že Pán je blízko. Matúš 23-24-25 kapitoly to jasne vykresľujú a zároveň 

nám ukazujú, ako sa máme ako nasledovníci Krista správať každodenne. Máme v každom 

čase očakávať príchod nášho Ženícha, presne tak ako Pavol, ktorý očakával návrat Ježiša 

Krista ešte počas svojho života, a predsa nevidel nič z toho čo sa deje dnes (1Tes 4:15). 

Pavol nemal k dispozícii každodenné správy, a ani žiadne iné dostupné informačné kanály, 

a predsa Ho očakával ako keby mal prísť každou chvíľou. Ak takto neočakávame aj my, ale 

čakáme na nejaké udalosti, ktoré nás majú prebudiť z nášho spánku (Mat 25:5), potom je 

niečo s nami zle. Dajme pozor, bratia a sestry, aby v tej dobe už nebolo neskoro 

a nevypočuli si ten strašný Pánov výrok „Ameň vám hovorím, neznám vás!“ (Mat 25:12). 

 

 Teraz sa vrátim ku výpovedi sna ohľadom vytrhnutia (rapture). Tu by som len znova 

zopakoval, že vytrhnutie prišlo pred viditeľným príchodom Antikrista. Inak tomu ani nemôže 

byť, keďže skutoční kresťania naplnení Duchom Svätým sú tí, ktorí zdržujú jeho príchod 

(2Tes 2:7). Rovnakú myšlienku vytrhnutia pred súžením nám podáva aj Luk 21:36, Zj 3:10, 

Mat 24:40, Mat 25:10 a iné. Takto dokončil Pavol rozpravu o vytržení bratom a sestrám v 

Tesalonike: "Takže sa potešujte navzájom týmito slovami" (1 Tes 4:18). Slovo potešujte by 

nemalo význam, keby to nemalo človeka držať v očakávaní a v radosti na ten deň. Som si 

plne vedomý skutočnosti, že sú štyri známe a jeden neznámy pohľad na vytrhnutie: 

 

1. Pred súžením 

2. Počas súženia 

3. Po súžení 
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4. Vytrhnutie príde, ale tam budú vytrhnutí len tí nespravodliví. Spravodliví ostanú 

a získajú svet pre Krista. Toto učenie obsahuje hnutie Kingdom Now. 

5. Vytrhnutie nepríde vôbec  

 

 Ja sa prikláňam a zastávam pohľad č. 1 a sen naopak pohľad č. 2 alebo 3. To nám presne 

nehovorí. Taktiež sa domnievam, že medzi trúbením z 1Tes 4:16 a trúbením v Zj 11:15 je 

viditeľný rozdiel. V Zjavení trúbi anjel a v liste Tesaloničanom trúbi sám Pán. V 1Kor 15:51 

nie je zmienka o tom, kto na trúbu trúbi. Je nám len povedané, že sa jedná o poslednú trúbu. 

No, nepíše sa tam, že sa musí automaticky jednať o poslednú trúbu zo siedmych trúb. 

Rovnako je veľmi zaujímavé, že  Pánov hlas je ako hlas trúby: „Bol som v duchu v deň 

Pánov a počul som za sebou veľký hlas ako hlas trúby, ktorý hovoril: Ja som Alfa i Omega.“ 

(Zj 1:10-11). Každopádne som toho názoru, že sa jedná o dve odlišné udalosti. Pri vytrhnutí 

trúbi Pán na Božiu trúbu (1Tes 4.16, 1Kor 15:51) a pri druhom príchode trúbi anjel (Zj 11:15)  

a Pán Ježiš prichádza na bielom koni spolu so svojimi svätými. Skúmanie Písma a oddielov, 

ktoré jasne pojednávajú o problematike vytrhnutia, a zároveň nás informujú o pripravenosti, 

alebo naopak o nepripravenosti Jeho ľudu, nás vedú k tomu, že po vytrhnutí tu ostane veľké 

množstvo nepripravených kresťanov, ktorí budú musieť prejsť súžením, a to sú tí, o ktorých 

sa píše v Mat 25:31-45. Pri súde národov nebude Pán súdiť ľudí za to či uverili alebo 

neuverili v Ježiša Krista ako Mesiáša, resp. či Ho prijali za svojho osobného Spasiteľa (ako 

tomu bude pri súde veľkého bieleho trónu), ale za skutky. Aké skutky? Za to, ako sa 

zachovali k týmto Jeho najmenším (zanechaným), a podľa toho budú aj rozdelení (Mat 

25:40)..  

 

9. Podobenstvo o 10 pannách 

 

  Sme oboznámení s tým, že obe skupiny (múdre aj bláznivé) sú kresťania, s čím na 100% 

súhlasím. Ďalej sme informovaní, že múdre, teda tie čo mali olej sú kresťania, ktorí majú 

každodenný osobný vzťah s Bohom. Olej je pripodobnení k osobnému vzťahu s Bohom, ale 

podľa kontextu Písma je olej obraz Ducha Svätého. Sú to podľa sna kresťania, ktorí 

„počúvajú na Boží hlas, robia čo Boh chce a pripravujú sa na Jeho príchod. A oni nebudú 

zaskočené, že Boh príde.“ No Písmo nám nevraví, že iba bláznivé pospali, ale že všetky 

pospali! A začiatok oboch skupín mal úprimný rovnaký cieľ: počkať Ženícha. Rozdiel bol iba 

v tom, že jedny mali a druhé nemali dostatok oleja, teda Ducha Svätého vo svojich srdciach. 

To ale neznamená, že tie ostatné Ho v srdci nemali. Museli Ho mať, keďže očakávali na 

Jeho príchod. Nikde v Písme sa nepíše koľko množstva Ducha Svätého je potrebné na 
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spasenie, prípadne na vytrhnutie, ak budeme žiť v tom čase. Prosím, neberte obraz oleja 

doslovne ako Ducha Svätého, ale ako podobenstvo alebo predobraz skutočností o stave 

človeka. Nie je mysliteľné, aby ste si šli v prípade núdze kúpiť Ducha Svätého ku kupcovi! 

Rovnako, ako je nemožné sa o Neho podeliť s druhými. Kde potom nastáva ten primárny 

problém rozdielu? To čo ich rozdeľovalo bol spôsob očakávania. Bláznivé panny neočakávali 

ženícha podľa rady Božej:  

„Keď sa to teda všetko tak rozplýva, jakí musíte vy byť v svätom obcovaní a v pobožnosti, 

ktorí očakávate a náhlite príchod Božieho dňa, pre ktorý nebesia horiac rozplynú sa, a 

živly, rozpálené ohňom, potečú! A nové nebesia a novú zem podľa jeho zasľúbenia čakáme, 

v ktorých prebýva spravedlivosť. Preto, milovaní, keď to očakávate, snažte sa, aby ste mu 

boli najdení nepoškvrnení a bezvadní v pokoji.“ (2Pet 3:11-14). Preto teda bdejte každého 

času, modliac sa, žeby ste boli uznaní za hodných uniknúť všetkému tomu, čo sa to má diať, 

a postaviť sa pred Synom človeka.“ (Luk 21:36). A naplní sa slovo: „Ale keby povedal ten zlý 

sluha vo svojom srdci: Môj pán ešte dlho neprijde...“ (Mat 24:48). A taktiež: „Znám tvoje 

skutky, že nie si ani studený ani horúci. Bárs by si bol studený alebo horúci! Takto, že si 

vlažný, ani studený ani horúci, vypľujem ťa zo svojich úst.! (Zj 3:15-16).   

 

 Múdre panny, i keď rovnako pospali, boli naopak nájdené ako tie, ktoré očakávali príchod 

Ženícha napriek všetkým negatívnym okolnostiam. Ak mali olej = (Ducha Svätého) a mali aj 

lampy = (Božie slovo), mohli pomocou týchto dvoch zdrojov rozsvietiť svetlo. Jedno bez 

druhého nefunguje. Lebo iba Božie slovo oživené Duchom Svätým je svetlom našim 

chodníkom (Ž119:105). V kontexte predošlých dvoch kapitol z Matúša (23+24) je zrejmé, čo 

robili blázniví kresťania v poslednej dobe pred príchodom Pána. Neočakávali Pánov 

príchod! Tie rozumné neboli na tom tak, ako nám to sen líči (aj keď boli na tom podstatne 

lepšie). Ak by to tak bolo, potom by nepospali vôbec. Tu sa myslí pospať duchovne, nie 

fyzicky či telesne. Mimochodom, ak by nenastal o polnoci  krik, pochybujem, že by sa vôbec 

boli jedny či druhé zo spánku prebudili. Prehlásenie, že oni „nebudú zaskočené“ je veľmi 

zavádzajúce a nepravdivé. Prirovnanie k Jobovi komentovať nebudem, lebo si myslím, že tu 

vôbec nemá svoje miesto. Kniha Job je o človeku, ktorý reálne spoznal, že v skutočnosti 

nepoznal Boha tak, ako si myslel, že Ho pozná. Bola to Božia škola poznania Jeho vlastnej 

osoby v Jobovom živote. V tomto kontexte sa príbeh o Jobovi vôbec nehodí do rozprávania o 

„super“ pripravených kresťanoch. Tvrdenie, že len tých pomyselných päť panien z desiatich 

začalo robiť to, čo počuli povedať v hlase, je smiešny. Prečo? Preto, lebo táto pasáž Písma 

nič takéto nehovorí  ani nenaznačuje. Nie je tam napísané, že tých päť zrazu začalo budovať 

svoj vzťah s Bohom, chodiť pred Neho a preto sa dostali na svadbu. To je číry nezmysel! 

Dostali sa na svadbu Baránkovu, lebo očakávali vo svojich srdciach návrat Ženícha a ich 
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životy o tom svedčili. Život viery bez pečate skutkov Božích, ktoré nám vopred prihotovil aby 

sme v nich chodili, je premárneným životom bláznivej panny. 

 

 Osobný vzťah s Bohom je samozrejme to najdôležitejšie čo kresťan a človek hľadajúci, 

môže a má nájsť vo svojom živote! Toto tvrdenie nemôžem nijak vyvrátiť, pretože je 

pravdivé. Ja vás však milovaní vyzývam, aby ste očakávali na Jeho príchod v každom čase 

a radovali sa pri pomyslení na ten deň, kedy sa stretneme spolu s Pánom v povetrí 

a budeme už naveky s Ním (1Tes 4.17). 

 

10. Svedectvo bez svedectva? 
 

 Nakoniec mi to celé príde ako evanjelium prosperity, ktoré je pretkané nebiblickými 

tvrdeniami o hojnosti všetkého druhu, miestami priam až skoro o nedotknuteľnosti Božích 

„pravých“ služobníkov, ktorým sa vyhýba všetka pýcha a súťaživosť v osobnom aj 

duchovnom živote. Z vlastnej skúsenosti viem, že takýto kresťania neexistujú. Verím v to, že 

ak budeme očakávať na Kristov príchod neomdlievajúc a neklesajúc na duchu v týchto 

ťažkých časoch, vyhneme sa utrpeniu (vo vytrhnutí), ktoré má prísť na tento svet, ale 

zároveň viem, že pokiaľ žijeme v tomto smrteľnom, porušiteľnom tele, budeme súčasťou aj 

trápenia, bolestí, chorôb, nedostatku a nad to nadovšetko budeme spoluúčastníkmi na 

utrpeniach Kristových. Radujme sa milovaní. Moja nádej je v Ňom.  

  

11. Slovo záverom 
 

 Touto prácou som sa snažil naplniť nie len Boží príkaz aby sme všetko skúmali a dobré 

podržali (1Tes 5:21), ale aj samotnú autorovu prosbu o rozsúdenie, ktorú avizoval na konci 

nahrávky. Na základe svojho povolania, som sa rozhodol ponúknuť Vám z milosti Božej môj 

osobný pohľad na sen, ktorý podľa môjho názoru nemá nič spoločné s biblickou neomylnou 

pravdou, ktorá je zaznamenaná v Písme (ak tak iba okrajovo), a už vôbec nie je prorocký 

v pravom slova zmysle. Nechcem v žiadnom prípade tvrdiť, že autor týmto snom zvádza 

Boží ľud zámerne. Nie, naopak si myslím, že sa so svojím snom zdieľal s najúprimnejším 

presvedčením o jeho autenticite. Samozrejme, človek môže časom zmeniť a odstúpiť od 

svojich vyjadrení a učení, ktoré hlásal pred rokmi a upraviť ich na základe nového poznania, 

alebo na základe usvedčenia skrze Písmo. Tu sa tak nestalo. Chcem poukázať a kriticky 

pohliadnuť na výklad snu a vierouku s ním spojenú.  
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 Mojim prianím a modlitbou nie je to, aby každý jeden čitateľ súhlasil so mnou a okamžite 

prijal to, na čo sa tu snažím z milosti Božej poukázať, ale to, aby každý jeden čitateľ rozsúdil 

tu uvedené tvrdenia na základe Božieho slova, a nie na základe slov človeka. Výklad tohto 

sna a sen samotný, dáva kresťanom falošnú istotu zaopatrenia v časoch, ktoré Písmo 

nazýva „veľkým súžením... akého nebolo od počiatku sveta až doteraz a ani viac nebude" 

(Mat 24: 21). Áno, je pravdou, že Boh svoje deti varuje pred nadchádzajúcimi súdmi nad 

svetom, mestom, či človekom samotným, ale taktiež nás varoval pred falošnými učiteľmi, 

prorokmi a ich znameniami: „Lebo povstanú falošní kristovia a falošní proroci a dajú veliké 

znamenia a budú robiť zázraky, takže by zviedli v blud, keby bolo možné, aj vyvolených. Hľa, 

predpovedal som vám to!“ (Mat 24:25). 

 

 Ak žijeme s Pánom v každodennom kontakte na modlitbách a nie sme iba čitateľmi, ale aj 

činiteľmi Jeho slova, môžeme vedieť čo má prísť, prichádza, čo už prišlo a najmä to, čo 

máme každým dňom očakávať najviac. Príchod nášho Ženícha a Kráľa. 

 

Dodatok 2. 

 
 Vnímam a považujem za správne preposlať túto prácu aj samotnému autorovi, aby mal 

možnosť sa k jej obsahu adekvátne vyjadriť, ak bude z jeho strany záujem. Jeho odpoveď 

alebo reakciu, ktorou bude reagovať, neskôr pripojím k obsahu tejto práce na ďalšie 

rozsúdenie. Nakoniec je mojou najvrúcnejšou modlitbou a túžbou, aby nás náš Nebeský 

Otec žehnal a uviedol do každej pravdy skrze Ducha Svätého. Bdejme a očakávajme 

milovaní... Náš Pán je predo dvermi. 

 

S úctou, láskou a vrúcnym žehnaním 

 

brat v Kristu 

 

Michal Foltín 

 

 

Práca bola odoslaná autorovi dňa 11. septembra 2015. 

Do dnešného dňa som žiadnu odpoveď nedostal (aktualizované 31. decembra 2015) 

 

 

 

 



Prorocký sen bez biblického základu 

 

 
25 

 

 


